
 Protokół
z posiedzenia

Komisji Komunalno – Finansowej Nr IV,
Komisji Edukacji Nr IV,

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Nr VI,
oraz

Komisji Rozwoju Wsi Nr V
z dnia 26 października 2022 r.

Pkt 1
Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  o  godz.  13:00  otworzył  wspólne

posiedzenie Komisji. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 9 członków Komisji

Komunalno-  Finansowej  (załącznik  nr  1),  6  członków  Komisji  Edukacji  (załącznik  nr  2),

7  członków  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  (załącznik  nr  3)  oraz  7  członków

Komisji Rozwoju Wsi (załącznik nr 4), .

Uczestnicy posiedzenia nie będący członkami komisji:

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września;

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września;

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września;

Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu;

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury;

Robert Stachowicz, kierownik Referatu Inwestycyjnego;

Anita Grabarek, młodszy referent w Biurze Rady;

Agnieszka Kasprzak, samodzielny referent w Biurze Rady;

Tomasz Kuźniar, urbanista;

Media;

Pkt 2

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  przedstawił  porządek  obrad

wspólnego posiedzenia komisji (załącznik nr 5).

Porządek obrad

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przedstawienie porządku obrad.
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3. Omówienie materiałów na XXXIX sesję Rady Miejskiej we Wrześni.

4. Wolne głosy radnych.

5. Zakończenie posiedzenia.

   

Pkt 3

1) Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w sprawie:

obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na rok

2023 na terenie Gminy Września.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania

podatku rolnego na rok 2023 na terenie Gminy Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako

podstawa obliczania podatku rolnego na rok 2023 na terenie Gminy Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania

podatku rolnego na rok 2023 na terenie Gminy Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta

przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na rok 2023 na terenie Gminy Września.  

2)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej  położonej w

Chociczy Małej.

Radny Damian Staniszewski powiedział,  że  w ewidencji  gruntów i  budynków, działka ta  jest

wskazana jako droga publiczna. Zapytał, czy nie ma żadnych przeszkód, żeby Gmina ją sprzedała

oraz jakie okoliczności muszą ewentualnie zajść, aby sprzedawać drogę gminną?
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Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

zostało  to  sprawdzone,  jest  oznaczona  jako  droga,  ale  nie  jest  to  droga  publiczna  i  w  takim

przypadku, Gmina może taką działkę jak najbardziej zbyć.

Radny Damian Staniszewski zapytał o działkę na północ od przedmiotowego terenu, czy będzie

miała dojazd od strony zachodniej, czyli od drogi gminnej, czy powiatowej, która jest od strony

zachodniej?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

tak  i  jeśli  Radni  wyrażą  zgodę  na  zbycie  tej  nieruchomości,  Gmina  zorganizuje  przetarg

ograniczony i każdy z sąsiadów, będzie miał możliwość udziału w takim przetargu. Powiedział, że

jeżeli właściciel tej działki o której mówił Radny, byłby zainteresowany na alternatywny dojazd,

będzie mógł wziąć udział w przetargu i nabyć tą nieruchomość.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy wraz z wnioskiem o umożliwienie zakupu, Spółka wystąpiła

również z propozycją ceny?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

nie, ponieważ cena jest określana na podstawie operatu szacunkowego i to Gmina określa cenę.

Wyjaśnił, że nie ma takiej praktyki, że to kupujący proponuje cenę.            

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy jest już sporządzony operat szacunkowy dla danej działki?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

nie jest sporządzony operat szacunkowy, będzie sporządzony dopiero po zgodzie Rady. Wyjaśnił, że

to Gmina zleca taką wycenę i zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego

przeznaczenie tej nieruchomości, jest przemysłowe, więc wycena realizowana będzie jako grunt

przemysłowy.    

   

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej  położonej w Chociczy

Małej.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej

położonej w Chociczy Małej.
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej  położonej w Chociczy

Małej.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości

gruntowej  położonej w Chociczy Małej.

3)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony, w

trybie przetargowym, nieruchomości oznaczonej jako działka nr geod. 114//2 o powierzchni 0,2705

ha, położonej w Gonicach.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy w przypadku zawarcia umowy z nowym dzierżawcą,

jakimi  terminami  wypowiedzenia,  będzie  dysponowała  Gmina  Września  w  stosunku  do  nowo

zawartej umowy w 2023 roku?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

to Gmina określa okres umowy i zgodnie z kodeksem cywilnym i zgodnie z praktyką, jest to jeden

rok, zazwyczaj kwalifikowany jako jeden rok dzierżawny, aby dzierżawca mógł dokończyć zbiór

upraw.     

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony, w trybie

przetargowym, nieruchomości oznaczonej jako działka nr geod. 114//2 o powierzchni 0,2705 ha,

położonej w Gonicach.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas

nieoznaczony, w trybie przetargowym, nieruchomości oznaczonej jako działka nr geod. 114//2 o

powierzchni 0,2705 ha, położonej w Gonicach.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony, w trybie
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przetargowym, nieruchomości oznaczonej jako działka nr geod. 114//2 o powierzchni 0,2705 ha,

położonej w Gonicach.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę

na czas nieoznaczony, w trybie przetargowym, nieruchomości oznaczonej jako działka nr geod.

114//2 o powierzchni 0,2705 ha, położonej w Gonicach.

4)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  z

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do

3 lat.

Radny Damian Staniszewski zapytał, kto będzie dzierżawcą działki 181/1?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

osoba fizyczna. Wyjaśnił, że z uwagi na ochronę danych osobowych na chwile obecną nie może

udzielić informacji. Powiedział, że do Urzędu wpłynął wniosek, osoby fizycznej z którą Gmina ma

podpisaną umowę na okres 3 lat. Zasadnym jest, aby umowa ta była kontynuowana, ponieważ z

uwagi na brak dostępu do drogi, nie może być udostępniona w formie przetargu nieograniczonego,

gdyż osoba, która złożyła wniosek dzierżawi sąsiednie nieruchomości i zapewnia dostęp poprzez

swoją dzierżawioną nieruchomość.

Radny  Damian  Staniszewski zapytał,  czy  jako  członkowie  organu  kolegialnego  nie  mogą

wiedzieć, komu Gmina zamierza wydzierżawić nieruchomość gminną?           

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

może Radnemu przedstawić wniosek, natomiast  musiałby skonsultować z  Radcą Prawnym, czy

może podczas komisji udzielić informacji o imieniu i nazwisku.

Radny Damian Staniszewski  powiedział,  że  wobec tego  poprosi  o  ten  wniosek.  Zapytał,  czy

sąsiednia działka 180, jest już własnością Gminy?
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Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

nie jest własnością gminy i na dzień dzisiejszy ma nieuregulowany stan prawny. Wyjaśnił, że na

części tej działki znajduje się Świetlica Wiejska i Gmina zmierza do uregulowania tej kwestii.

Radny  Damian  Staniszewski zapytał,  czy  mógłby  uzyskać  więcej  informacji  na  temat  tych

działań, czy zakończą się w miarę szybko, czy będą jeszcze trwały dość długo?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

działania toczą się od wielu lat i jest to uzależnione od pracy innych organów i od pracy Sądu.

Wyjaśnił,  że  nie  są  to  tylko  czynności  podejmowane  przez  organ,  czy  też  przez  urzędników.

Obecnie toczy się  prawdopodobnie ostatnie postępowanie spadkowe po tabularnym właścicielu.

Kolejnym krokiem, będzie wystąpienie o zasiedzenie tej nieruchomości.          

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas

oznaczony do 3 lat.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej

umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość,

na czas oznaczony do 3 lat.

5)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt uchwały w sprawie:wyrażenia  zgody na oddanie w najem na czas nieoznaczony części

nieruchomości o nr geod. 4435/6, położonej we Wrześni w rejonie ulicy Sądowej i Szkolnej oraz na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.
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Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie: wyrażenia   zgody  na  oddanie  w  najem  na  czas  nieoznaczony  części

nieruchomości o nr geod. 4435/6, położonej we Wrześni w rejonie ulicy Sądowej i Szkolnej oraz na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia   zgody  na  oddanie  w  najem  na  czas

nieoznaczony  części  nieruchomości  o  nr  geod.  4435/6,  położonej  we  Wrześni  w  rejonie  ulicy

Sądowej i Szkolnej oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy

najmu.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  wyrażenia   zgody  na  oddanie  w  najem  na  czas  nieoznaczony  części

nieruchomości o nr geod. 4435/6, położonej we Wrześni w rejonie ulicy Sądowej i Szkolnej oraz na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia  zgody na oddanie w najem na

czas nieoznaczony części nieruchomości o nr geod. 4435/6, położonej we Wrześni w rejonie ulicy

Sądowej i Szkolnej oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy

najmu.

6)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt uchwały w sprawie: uchylenia Uchwały Nr IX/109/2007 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia

19 września 2007 r.,  zmienionej Uchwałą Nr X/145/2015 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 27

października  2015  r.,  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania  terenów  zabudowy  mieszkalno-usługowej  w  rejonie  ulicy  Wrzosowej  i

Kościelnej we Wrześni.

Radny Damian Staniszewski zapytał,  które przepisy prawne utrudniają, tudzież uniemożliwiają

dalsze  procedowanie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obecnie

obowiązującej uchwale?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

trudno  jest  na  chwile  obecną  odpowiedzieć  i  wskazać  konkretny  przepis,  można  prześledzić
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Dziennik  Ustaw.  Wyjaśnił,  że  przepisy  zmieniały  się  wielokrotnie  oraz  zmieniały  się  również

warunki techniczne. Powiedział, że plan jest z roku 2002, jest ogólnie dostępny i można go sobie

włączyć. Zapisy są mało precyzyjne i uważa że trzeba go dostosować do obecnych wymogów, tak

aby nie sprawiał on trudności interpretacyjnych. Dokumenty pierwotne pochodzą z 2002 roku. W

2007 roku, kiedy przystąpiono do zmiany,  jest  to okres 15 lat  i  wskazane byłoby pracować na

aktualnych załącznikach i  aktualnych  uwagach  wszystkich  organów,  które  obecnie  istnieją  np.:

Wody  Polskie.  Poinformował,  że  zmiany  wszystkich  instytucji  od  2007  roku,  zmieniły  się

wielokrotnie.  Gminie  zależy,  aby  dokumentacja  była  sporządzona  w  sposób  prawidłowy  i

profesjonalny.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że od roku 2007, później ze zmianą w 2015 roku, była

procedowana zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Zapytał, co do chwili

obecnej w ramach procedury planistycznej zostało wykonane a co jeszcze jest niewykonane?  

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

w roku 2007 podjęto uchwałę intencyjną w sprawie zmiany, w roku 2009 została uchwalona zmiana

planu, gdzie Wojewoda stwierdził nieważność miejscowego planu. Wyjaśnił, że były podejmowane

czynności projektowe, wykładane projekty do publicznego wglądu i z uwagi na liczne uwagi, plan

nie został uchwalony. Powiedział, że w 2015 roku podjęto decyzję o etapowaniu, aby przyspieszyć

ten  proces,  niestety  ze  względu  na  różne  inne  czynniki  zewnętrzne,  ten  proces  nie  został

dokończony. Uważa, że na chwile obecną, jest dobry moment, aby zająć się tym terenem i podejść

do niego w sposób kompleksowy. Poinformował,  że przedstawiona propozycja przystąpienia do

opracowania miejscowego planu, jest  to kolejna uchwała,  są to  uchwały,  które są nierozłączne.

Gmina nie  odstępuje  od  tego pomysłu,  tylko  podchodzi  do  niego na  nowo,  zostają  załatwiane

kwestie formalne, ponieważ Gminie zależy na kompletności dokumentacji.   

Radny Damian Staniszewski zapytał o poniesione koszty w związku z działaniami planistycznymi

od 2007 roku?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

nie posiada danych na temat kosztów od 2007 roku. Wyjaśnił, że koszty urbanistyczne z uwagi na

dużą  konkurencje  na  rynku  zmalały.  Powiedział,  że  kwota  opracowania  miejscowego  planu  w

zaproponowanym  kształcie  na  dzień  dzisiejszy  nie  będzie  dla  Gminy  stanowiła  uciążliwości

finansowej.
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Radny Stanisław Dominiczak  zapytał, czy procedowana zmiana, będzie obowiązywała na całej

długości ul. Wrzosowej?         

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

tak.

Radny Bogumił Kwiatkowski złożył ustny wniosek formalny o wyłączenie z głosowania w pkt. 6.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: uchylenia Uchwały Nr IX/109/2007 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 19

września  2007  r.,  zmienionej  Uchwałą  Nr  X/145/2015  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27

października  2015  r.,  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania  terenów  zabudowy  mieszkalno-usługowej  w  rejonie  ulicy  Wrzosowej  i

Kościelnej we Wrześni.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  uchylenia Uchwały Nr IX/109/2007 Rady Miejskiej

we Wrześni z dnia 19 września 2007 r.,  zmienionej Uchwałą Nr X/145/2015 Rady Miejskiej we

Wrześni z dnia 27 października 2015 r., o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu

zagospodarowania  terenów  zabudowy  mieszkalno-usługowej  w  rejonie  ulicy  Wrzosowej  i

Kościelnej we Wrześni.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  uchylenia Uchwały Nr IX/109/2007 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 19

września  2007  r.,  zmienionej  Uchwałą  Nr  X/145/2015  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27

października  2015  r.,  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania  terenów  zabudowy  mieszkalno-usługowej  w  rejonie  ulicy  Wrzosowej  i

Kościelnej we Wrześni.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: uchylenia Uchwały Nr IX/109/2007 Rady

Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  19  września  2007  r.,  zmienionej  Uchwałą  Nr  X/145/2015  Rady

Miejskiej  we Wrześni  z  dnia 27 października 2015 r.,  o  przystąpieniu do sporządzenia zmiany

miejscowego planu zagospodarowania terenów zabudowy mieszkalno-usługowej w rejonie ulicy

Wrzosowej i Kościelnej we Wrześni.
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7)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt uchwały w sprawie:  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego dla terenów położonych we Wrześni  w rejonie ulicy Wrzosowej i ulicy Kościelnej.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  zapytał, czy  jest  dostępna  analiza  dotycząca  przystąpienia  do

sporządzenia tego miejscowego planu, jeśli tak to czy Radni mogliby ją otrzymać oraz czy Gmina

posiada  zgody  wszystkich  właścicieli  w  tym  rejonie  na  opracowywanie  takiego  miejscowego

planu?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

analiza jest dostępna i będzie udostępniona. Wyjaśnił, że jeśli chodzi o zgody właścicieli, to w roku

2007 Rada podjęła decyzję o zmianie miejscowego planu, więc trudno jest oczekiwać na tym etapie

uzyskania  zgody  właścicieli,  nie  jest  ona  też  wymagana.  Gmina  kontynuuje,  to  co  zostało

rozpoczęte w 2007 roku i z uwagi na dokumentację oraz upływ czasu, chce formalnie rozpocząć na

nowo.

Radny Bogumił Kwiatkowski  powiedział,  że uchwała jest nową uchwałą i jest wywołana jako

przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu i przez okres 2007-2022 mógł się zmienić cały

szereg właścicieli i trudno powiedzieć, jakie mają plany. Wielokrotnie słyszymy przy miejscowych

planach, że jest niezbędna zgoda wszystkich właścicieli, których ten plan obejmuje w związku z

tym…..    

      

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

nie od dzisiaj nieruchomości, są objęte miejscowym planem i jeśli ktoś bada stan prawny swojej

nieruchomości, to wie, że jest objęta miejscowym planem.

Radny Bogumił Kwiatkowski złożył ustny wniosek formalny o wyłączenie z głosowania w pkt. 7.

Radny Damian Staniszewski  zapytał, gdzie w obecnie obowiązującym planie z 2002 roku, jest

niejednoznacznie wskazywana granica?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

głównie na drogach publicznych i rzece Wrześnicy. Wyjaśnił,  że w załączniku do uchwały oraz

dostępnych  w internecie,  który  był  sporządzony  w 2002  roku,  jest  dostępna  inna  jakość  map.

Procedując obecnie różnego rodzaju sprawy związane z przebiegiem sieci, trudno jednoznacznie

ocenić, czy dana część drogi, jest w miejscowym planie, czy nie.     
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Radny Damian Staniszewski powiedział, że dla części północnej tego terenu obowiązuje studium

w oznaczeniu MU7, czyli teren pod zabudowę mieszkaniowo-usługowej, który znajduje się na ul.

Wrzosowej, gdzie odbywają się wszystkie pikniki oraz gdzie znajduje się na rogu ul. Wrzosowej i

Paderewskiego,  budynek mieszkalny.  Zapytał,  czy  oznacza  to,  że  w miejscowym planie,  który

będzie  finalnym  produktem  podjęcia  tej  uchwały,  tereny  te  będą  przeznaczone  właśnie  pod

mieszkaniówkę i usługi, tym samym zniknie tam ten teren trawiasty?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

jest  w planie  przeznaczenie  M/U7 i  nie  oznacza,  że  musi  tam zniknąć  teren  trawiasty.  Zapisy

dotyczące tych terenów, są na tyle ogólne i liberalne, że pozwalają na pozostawienie takiej funkcji.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że będzie spokojny, jeśli na tym terenie nie powstaną

bloki i będzie można tak utworzyć zgodnie z zapisami obecnie obowiązującego studium projekt

miejscowego planu, po wywołaniu tejże uchwały, która jest obecnie przedmiotem dyskusji. Zapytał,

czy może być spokojny o ten teren?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

kształt planu będzie wynikiem prac planistycznych, natomiast nie posiada wiedzy, aby cokolwiek

miało ulec zmianie, jeżeli chodzi o obecne funkcjonowanie tego terenu.

Radny Kornel Tomczak zapytał, jakie przewiduje się zmiany w stosunku do stanu faktycznego

obszaru, który miałby być objęty uchwałą Rady Miejskiej we Wrześni?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

powodem zmiany w 2007 roku, jest ogólność planu z 2002 roku. Wyjaśnił, że rzeczywistość uległa

zmianie,  mimo że 20 lat  to nie jest  długi okres,  ale na dzień dzisiejszy inaczej opracowuje się

miejscowe plany. Powiedział, że nie będą to diametralne zmiany z zagospodarowaniem tego terenu,

tylko określenie prawidłowych wskaźników i doprecyzowanie granic. Bardziej chodzi o kwestie

unowocześnienia, urealnienia zapisów tego miejscowego planu.

Radny Stanisław Dominiczak zapytał, czy w trakcie procedowania nad planem mieszkańcy lub

właściciele działek, będą mogli zgłaszać swoje uwagi?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

tak.  Wyjaśnił,  że  zarówno  będą  mogli  zgłaszać  uwagi  po  przystąpieniu  przez  Radę  Miejską

opracowania  takiego planu.  Publikowane jest  obwieszczenie  i  wtedy mieszkańcy mogą składać
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swoje uwagi, jak również wykładany jest projekt do publicznego wglądu, gdzie mieszkańcy mogą

również składać swoje uwagi.       

           

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie: przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego dla terenów położonych we Wrześni  w rejonie ulicy Wrzosowej i ulicy Kościelnej.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych we Wrześni  w rejonie ulicy Wrzosowej

i ulicy Kościelnej.  

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego dla terenów położonych we Wrześni  w rejonie ulicy Wrzosowej i ulicy Kościelnej.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów położonych  we  Wrześni   w

rejonie ulicy Wrzosowej i ulicy Kościelnej.

8)  Tomasz Kuźniar,  urbanista  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Chocicza Mała- „Chocicza Mała I”.

Radny  Damian  Staniszewski zapytał,  czy  zapis  w  §  6  pkt  1d  wskazuje  na  to,  że  w  razie

zagospodarowania tej działki, rów melioracyjny oraz znajdujący się tam spad, będą musiały być

przebudowane  a  tym samym,  zapis  ten  chroni  właścicieli  sąsiednich  działek  przed  ewentualną

konsekwencją,  że w razie złej  przebudowy, te działki zostaną zalane,  czy zapis ten ma na celu

uchronić  właścicieli  tych  terenów,  sąsiednią  wieś  a  także  ma  rozwiązać  kwestię  tego  cieku

wodnego, który przebiega przez środek tego terenu?  

Tomasz Kuźniar,  urbanista odpowiedział,  że  tak.  Wyjaśnił,  że  nie  ma  wprost  wymogów

wskazywania, tego rodzaju ustaleń w planie miejscowym, ponieważ konieczność zachowywania

ciągłości przepustowości wszystkich urządzeń melioracyjnych, jest uregulowane ustawą o prawie

wodnym. Powiedział, że każdorazowo inwestor przed wkroczeniem na plac budowy musi uzgodnić

kwestie  zachowania  ciągłości  przebudowy,  prawidłowości  funkcjonowania  urządzeń

12



melioracyjnych.  Jest  to  nawiązanie  do przepisów powszechnie  obowiązujących.  Jeżeli  inwestor

będzie działał zgodnie z literą prawa, to nie powinien spowodować, jakiegoś nieprzewidzianego

zalania terenów sąsiednich na skutek blokowania, czy likwidacji takiego rowu.                        

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie: miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  miejscowości

Chocicza Mała- „Chocicza Mała I”.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

w miejscowości Chocicza Mała- „Chocicza Mała I”.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  miejscowości

Chocicza Mała- „Chocicza Mała I”.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie:  miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w miejscowości Chocicza Mała- „Chocicza Mała I”.

9)  Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu omówił projekt uchwały w

sprawie:zmiany Uchwały Nr XXXVII/478/2018 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 20 lipca 2018 r.

w  sprawie:  ustalenia  obowiązkowego  wymiaru  zajęć  niektórych  nauczycieli  zatrudnionych  w

szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Września.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy mógłby otrzymać uzgodnienie, które zostało poczynione

ze Związkami Zawodowymi?  

Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu  odpowiedział, że tak.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy w którymś z tych pojęć stanowisk, które znajdują się w

§ 4 uchwały, są nauczyciele wspomagający, czy jest to kompletnie osobne stanowisko?

Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu  odpowiedział, że jest to inne

stanowisko.  
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Radny  Stanisław  Dominiczak zapytał,  czy  wprowadzenie  tej  uchwały,  będzie  wiązało  się  z

koniecznością dodatkowych etatów?

Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu  odpowiedział, że w Gminie

Września  nie  ma  większego  problemu  z  dodatkowymi  etatami.  Wyjaśnił,  że  ustawa  Karta

Nauczyciela  narzuca  na  Szkołę  w  której,  jest  100  uczniów  dwa  etaty  pedagoga,  pedagoga

specjalnego terapeuty i  na każdych kolejnych 100 uczniów 0,2 etatu.  Poinformował,  że Gmina

otrzymała na to środki.      

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  zmiany Uchwały Nr XXXVII/478/2018 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 20

lipca  2018  r.  w  sprawie:  ustalenia  obowiązkowego  wymiaru  zajęć  niektórych  nauczycieli

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  Uchwały  Nr  XXXVII/478/2018  Rady

Miejskiej we Wrześni z dnia 20 lipca 2018 r. w sprawie: ustalenia obowiązkowego wymiaru zajęć

niektórych  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez  Gminę

Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXXVII/478/2018 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 20

lipca  2018  r.  w  sprawie:  ustalenia  obowiązkowego  wymiaru  zajęć  niektórych  nauczycieli

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Września.

Komisja Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej w obecności 7 radnych,  jednogłośnie, pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXXVII/478/2018 Rady Miejskiej

we Wrześni z dnia 20 lipca 2018 r. w sprawie: ustalenia obowiązkowego wymiaru zajęć niektórych

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Września.

10) Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu omówił projekt uchwały w

sprawie: zmiany Uchwały Nr IX/101/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 2019

r.  w  sprawie:  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  prowadzonych  przez  Gminę

Września.

Radny Damian Staniszewski poprosił o przesłanie kopi protokołów.
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Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu  odpowiedział, że oczywiści

prześle.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w sprawie: zmiany Uchwały  Nr IX/101/2019 Rady Miejskiej  we Wrześni  z  dnia  24

października 2019 r. w sprawie: regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych

przez Gminę Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr IX/101/2019 Rady Miejskiej we

Wrześni  z  dnia  24  października  2019  r.  w  sprawie:  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w

szkołach prowadzonych przez Gminę Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w sprawie:  zmiany Uchwały  Nr  IX/101/2019 Rady Miejskiej  we Wrześni  z  dnia  24

października 2019 r. w sprawie: regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych

przez Gminę Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zmiany Uchwały Nr IX/101/2019 Rady

Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  24  października  2019  r.  w  sprawie:  regulaminu  wynagradzania

nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Września.

11) Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu omówił projekt uchwały w

sprawie:zmiany Uchwały nr XXVII/265/2021 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 4 listopada 2021 r.

w sprawie: zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej gminnym

instytucjom kultury na terenie Miasta i Gminy Września.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: zmiany Uchwały nr XXVII/265/2021 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 4

listopada  2021  r.  w  sprawie:  zapewnienia  wspólnej  obsługi  administracyjnej,  finansowej  i

organizacyjnej gminnym instytucjom kultury na terenie Miasta i Gminy Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały nr XXVII/265/2021 Rady Miejskiej
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we Wrześni z dnia 4 listopada 2021 r. w sprawie: zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej,

finansowej i organizacyjnej gminnym instytucjom kultury na terenie Miasta i Gminy Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  zmiany Uchwały nr XXVII/265/2021 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 4

listopada  2021  r.  w  sprawie:  zapewnienia  wspólnej  obsługi  administracyjnej,  finansowej  i

organizacyjnej gminnym instytucjom kultury na terenie Miasta i Gminy Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie:  zmiany  Uchwały  nr  XXVII/265/2021

Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 4 listopada 2021 r. w sprawie: zapewnienia wspólnej obsługi

administracyjnej,  finansowej  i  organizacyjnej  gminnym instytucjom kultury  na terenie  Miasta  i

Gminy Września.

12) Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu omówił projekt uchwały w

sprawie:  programu  współpracy  Gminy  Września  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  z

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023.

Radny Damian Staniszewski zapytał z jakimi organizacjami ostatnio konsultowano akty prawne,

które Rada Gminy podejmuje bardzo dużo w ciągu roku?

Jarosław Malicki,  naczelnik  Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  odpowiedział,  że  obecna

uchwała, była konsultowana z wszystkimi organizacjami i klubami. Wyjaśnił, że inne uchwały, jeśli

nie dotyczą działalności pożytku publicznego i wolontariatu nie są z nimi konsultowane.

Radny Stefan Ogrodowicz zapytał o środki finansowe w wysokości 1.611.000,00 zł, które Gmina

planuje przekazać, skąd ona wynika?

Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty,  Kultury i Sportu  odpowiedział,  że ta  kwota

wynika  z  tego,  że  planowane jest  na  Kulturę  Fizyczną  1.080.000,00 zł,  na  Kulturę  i  Ochronę

Dziedzictwa Narodowego 100.000,00 zł, na Profilaktykę 15.000,00 zł oraz 416.000,00 zł na Opiekę

Społeczną. Są to plany a kwota nie jest gwarantowana, ponieważ może być wyższa lub niższa.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  5  głosami „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  programu
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współpracy Gminy Września z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi

działalność pożytku publicznego na rok 2023.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

1  głosem  „wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:

programu  współpracy  Gminy  Września  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  z  podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie,pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: programu współpracy Gminy Września z organizacjami pozarządowymi oraz

z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: programu współpracy Gminy Września z

organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego

na rok 2023.

13) Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie:ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków  Ochotniczych  Straży

Pożarnych w Gminie Września.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  zapytał,  czy  Gmina  analizowała stawki  godzinowe,  które

obowiązują  obecnie  i  które  będą  obowiązywać  od  1  stycznia  2023  r.,  ponieważ  zmienia  się

najniższe   wynagrodzenie  i  czy  ta  stawka  w jakikolwiek  sposób,  jest  na  te  czasy  związana  z

różnymi sprawami, np.: inflacją, zmianą gospodarczo-finansową, jest sensowna lub nie? Poprosił o

przedłożenie uchwały Zarządu Miejsko-Gminnego OSP z 7 września br. do wglądu lub poprzez

maila.

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  minimalna

wysokość wynagrodzenia, czy minimalna wysokość wynagrodzenia z tytułu umowy zlecenia nie

ma z tym tematem żadnego związku. Wyjaśnił, że istotną różnicą o której trzeba pamiętać, jeśli ktoś

otrzymuje  wynagrodzenie  np.:  z  umowy zlecenia,  to  jest  to  obciążone  wszystkimi  możliwymi

podatkami, ZUS-ami, itp. Natomiast przy tym świadczeniu, jest to kwota dokładnie taka, która jest

wypłacana,  nie  jest  umniejszona  o  podatek,  ZUS  oraz  inne  świadczenia.  Powiedział,  że

proponowana podwyżka była uzgodniona ze środowiskiem ochotników, jest większa niż podwyżki,

które nastąpią względem wynagrodzeń i zleceń w przyszłym roku.   
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Radny  Bogumił  Kwiatkowski ponowił  prośbę  o  przedłożenie  uchwały  Zarządu  Miejsko-

Gminnego OSP do wglądu dziś lub jutro w formie maila.                    

Radny Damian Staniszewski złożył pisemny wniosek formalny o wyłączenie z głosowania w pkt.

13.

Radny Janusz Fiszer złożył ustny wniosek formalny o wyłączenie z głosowania w pkt.13.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych

Straży Pożarnych w Gminie Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych, jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla

członków Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych

Straży Pożarnych w Gminie Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu

pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Września.

15) Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września omówił projekt uchwały w

sprawie: zmiany uchwały nr IX/99/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 2019

roku, zmienionej uchwałą Nr XXVII/275/2021 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 4 listopada 2021

roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu.

Radny  Kornel  Tomczak  powiedział,  że  w  uzasadnieniu  do  uchwały  znajduje  się  zapis,  że

współfinansowanie  pozwoli  nie  tylko  na  utrzymanie  dotychczasowych  połączeń  ale  również

utworzenie kolejnych. Zapytał, czy jakieś konkretne ustalenia na ten temat zostały dokonane?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jeszcze nie, jest

to  zawsze  wynik  jakiejś  konsultacji  i  rozmów.  Wyjaśnił,  że  Samorząd  Województwa
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Wielkopolskiego odpowiadający za te koleje, musi mieć pewność, że wszyscy uczestnicy zwiększą

swoje zaangażowanie finansowe. Powiedział, że również wiąże się to wszystko umowami między

spółkami, między operatorami, więc nie jest to pewnie takie proste. Jeśli będą miały powstać nowe

połączenia lub zwiększona ich częstotliwość, to mieszkańcy zostaną poinformowani.

Radny Damian Staniszewski zapytał, z czego wynika różnica kwoty na rok 2023 w wysokości

ponad 370 tys.  zł  a  w roku 2024 ponad 280 tys.  zł,  czy  Urząd  Marszałkowski  Województwa

Wielkopolskiego wskazał uzasadnienie dla takich kwot?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że kwota nie spadła

i  na pewno nie  spadnie.  Wyjaśnił,  że  w roku 2024 na  pewno odbędzie  się  dyskusja  o jeszcze

wyższej  kwocie,  które  podstawia  się  do  uzgodnionego  przez  wszystkie  strony  algorytmu,  na

podstawie, którego liczony jest udział kwotowy poszczególnych uczestników. Poinformował, że na

rok  2024,  nie  ma  jeszcze  danych  do  podstawienia,  które  pozwoliłyby  już  określić  kwotę.

Powiedział, że na podstawie roku bieżącego można obliczyć kwotę, którą należałoby zabezpieczyć

na rok przyszły.

Radny Stanisław Dominiczak zapytał, czy na rok 2024 nie jest podana kwota w aneksie, czyli 285

tys. zł plus dodane 98 tys. zł, tylko 285 tys. zł i  będzie zanegowane na rok 2024, to co będzie

potrzeba?                  

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak. Wyjaśnił, że

Gmina posiada zawartą umowę na ten okres, która obejmuje również 2024 rok, stąd ta kwota, która

nie będzie adekwatna do sytuacji. Powiedział, że musi ona być w tych uchwałach i umowach oraz

że na pewno odbędzie się dyskusja na rok 2024.   

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  nr  IX/99/2019  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  24

października 2019 roku, zmienionej uchwałą Nr XXVII/275/2021 Rady Miejskiej we Wrześni z

dnia  4  listopada  2021  roku  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu

Wielkopolskiemu.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych, jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zmiany uchwały nr IX/99/2019 Rady Miejskiej  we

Wrześni  z  dnia  24  października  2019  roku,  zmienionej  uchwałą  Nr  XXVII/275/2021  Rady
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Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  4  listopada  2021  roku  w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej

Województwu Wielkopolskiemu.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  nr  IX/99/2019  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  24

października 2019 roku, zmienionej uchwałą Nr XXVII/275/2021 Rady Miejskiej we Wrześni z

dnia  4  listopada  2021  roku  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu

Wielkopolskiemu.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie:  zmiany uchwały  nr  IX/99/2019  Rady

Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 2019 roku, zmienionej uchwałą Nr XXVII/275/2021

Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 4 listopada 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej

Województwu Wielkopolskiemu.

16)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w

sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września

na lata 2022-2033.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy w ramach polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom

alkoholu  planuje  się  przeznaczenie  środków na  instalację  monitoringu w okolicy  ławki  Bronki

Śmidowicz?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że na to pytanie

odpowie później, ponieważ nie posiada takiej informacji. Wyjaśnił, że środki dokładane obecnie,

mają być przeznaczone na monitorowanie miejsc, wskazanych między innymi przez Policję oraz

Straż Miejską.

Radny Kornel Tomczak zapytał o pkt 12.8 uzasadnienia, jakie miałyby powstać budynki a które

miałyby podlegać remontowi?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jest to projekt

związany z budową bloku komunalnego przy ul.  Pilskiej.  Wyjaśnił,  że Gmina posiada budynek

znajdujący się przy ul. Gnieźnieńskiej, który chciałaby w przyszłości przy dofinansowaniu z BGK

gruntownie wyremontować. Powiedział, że aktualnie jest to temat bloku przy ul. Pilskiej.
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Radny  Kornel  Tomczak zapytał  o  obiekty  sportowe  i  rekreacyjne,  które  mają  zostać

zmodernizowane?   

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że chodzi o basen

kryty.

Radny  Kornel  Tomczak zapytał  o  zadanie  budżetowe,  które  zostało  powiększone  o  kwotę

45.519,80 zł w dziale 600 transport i łączność w rozdziale 60004 lokalny transport zbiorowy, jakie

jest to zadanie budżetowe?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że zimowe utrzymanie

dróg na terenie miasta i poza miastem. Wyjaśniła, że w wyniku przetargu zostały zawarte dwie

umowy i jest to okres zimowy tego roku budżetowego.

Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki z zadania budżetowego, które zostało pomniejszone o

280 tys. zł w dziale 700 gospodarka mieszkaniowa rozdział 70007 gospodarowanie mieszkaniowym

zasobem gminy?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że są to skorygowane

wydatki dotyczące bloku przy ul. Pilskiej.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy jeśli te dwa się ze sobą zestawi, to umniejszamy tę kwotę o

280…..?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  tak,  ta  kwota

przejdzie na kolejny rok budżetowy.

Radny  Kornel  Tomczak zapytał  o  wydatki  powiększone  o  kwotę  52  tys.  zł  w  dziale  750

administracja publiczna rozdział 75075 promocja jednostek samorządu terytorialnego, jakie jest to

zadanie budżetowe?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że dotyczy to Jarmarku

Bożonarodzeniowego.         
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Radny Kornel Tomczak zapytał o zadanie budżetowe powiększone o kwotę 95.635,00 zł w dziale

750 administracja publiczna rozdział 75095 pozostała działalność?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  w  wydatkach

majątkowych, jedno zadanie to rozwój usług elektronicznych, które jest w trakcie procedowania

przetargowego  i  po  zawarciu  umowy  zadanie  nie  będzie  realizowane  w  obecnym  roku

budżetowym,  pozostaną  tylko  środki  na  bieżącą  obsługę  i  koordynatora  projektu  a  całość

przechodzi na rok 2023.    

Radny Kornel Tomczak zapytał o drugą część?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jest to 50 tys. zł dołożone

na koordynatora, który ma to zadanie w tym roku przeprowadzić.

 Radny Kornel Tomczak zapytał, czy to zadanie dotyczy rozwoju usług elektronicznych?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że tak.

Radny Kornel Tomczak zapytał  o wydatki powiększone o 355 tys.  zł  w dziale  921 Kultura i

ochrona dziedzictwa narodowego rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jest to zwiększona

dotacja dla samorządowej instytucji  kultury dla WOK-u, w związku ze zwiększonymi kosztami

utrzymania budynku i prowadzonej tam działalności. Wyjaśniła, że głównie chodzi o prąd, wodę,

sprzątanie, ochronę, gdzie wszystko związane jest z prowadzonymi imprezami.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  poinformował radnego Kornela

Tomczaka, że ławka Bronki Śmidowicz, jest już objęta monitoringiem i nie jest przewidywana w

tym miejscu kolejna kamera.

Radny Damian Staniszewski zapytał o pkt. 3 uzasadnienia, gdzie będą zainstalowane kamery, ich

ilość i czy jest ktoś, kto jest w stanie tym zarządzać oraz pkt. 6 uzasadnienia w którym wprowadza

się środki z części oświatowej subwencji ogólnej w kwocie 659.413,00 zł i czy ta kwota w związku

ze  zmianami  w  karcie  nauczyciela,  uzyskana  z  budżetu  państwa pokrywa wydatki  z  ostatnimi

zmianami w oświacie?
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Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i  Gminy Września odpowiedziała,  że według wyliczeń

jakie posiada Gmina na dzień dzisiejszy, to tak.

Radny  Damian  Staniszewski zapytał  o  pkt.  7  uzasadnienia  dodatkowe  wpływy  z  podatku

dochodowego  od osób fizycznych w kwocie 6.915.904,45 zł, skąd się wzięły w tak dużej kwocie?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  dwa  tygodnie

wcześniej podczas swojego wystąpienia Premier Mateusz Morawiecki oświadczył, że Rząd będzie

wspomagał  samorządy  i  zostanie  rozdysponowana  kwota  13,7  mld  złotych.  Według  podziału,

szacunków,  cięcia  do  Gminy  Września  wpłynęło  6.915.904,45  złotych.  Wyjaśniła,  że  według

ustawy, która obowiązuje Gminy, już drugi rok, środki te powinny być przeznaczone na rok 2023 i

trafić  do budżetu na rok 2023. Powiedziała,  że niestety wpłynęły już w roku bieżącym i będą

wypłacane w ratach.  

Radny Damian Staniszewski zapytał o kwotę 3.600.000,00 zł w pkt. 8 uzasadnienia, czy jest to

jakaś spłata?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że nie wie. Wyjaśniła,

że obowiązuje podział  terytorialny Urzędów Skarbowych i  z  każdego urzędu w Polsce,  Gmina

otrzymuje inne kwoty. Z jednego otrzymuje PIT, z drugiego CIT, z kolejnego PCC, od następnego

podatek o spadków i darowizn. Jest to trudno stwierdzić. Powiedziała, że wpłynęła taka kwota z

Urzędu Skarbowego z Bydgoszczy i Gmina nie jest w stanie uzyskać żadnych informacji, kto, gdzie

ani ile. Gmina nie jest w stanie w żaden sposób zidentyfikować tego darczyńcy.  

Radny Damian Staniszewski zapytał o pkt. 12.4 rozbiórkę pawilonów przy ul. Fromborskiej, jakie

Gmina ma plany co do tej działki, która powstanie po rozbiórce?

Karol  Nowak,  zastępca Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  Gmina  nie

posiada planów takich,  aby powstało tam cokolwiek innego niż  skwer.  Wyjaśnił,  że  drewniane

pawilony Gmina chce rozebrać ze względów bezpieczeństwa, ponieważ obiekty są nie używane i

może  coś  się  wydarzyć  a  odpowiedzialność  za  to  co  tam  się  dzieje,  jest  po  stronie  Gminy.

Powiedział,  że  pawilony  nie  nadają  się  do  zagospodarowania  w  przyszłości,  jest  to  bardziej

uporządkowanie terenu.

Radny Damian Staniszewski zapytał o kwestie kosztów w pkt. 12.8 i 9 uzasadnienia?
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Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział,  że chodzi o ul.

Pilską  i remont basenu krytego.    

Radny Damian Staniszewski zapytał,  jaka jest to kwota po całkowitym podliczeniu z różnych

paragrafów, wydatków dotyczących budowy i modernizacji budynków komunalnych i sportowych?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że nie do końca

jest w stanie powiedzieć co do złotówki, natomiast jeśli chodzi o założenia budżetowe, to jest to

budowa bloku przy ul. Pilskiej poziomu ok. 7 mln zł wraz z dotacją z BGK (Bank Gospodarstwa

Krajowego) 85 % kosztów kwalifikowanych. Powiedział, że jeśli chodzi o remont basenu, jest to

kwota  do  chwili  obecnej  planowana,  plus  założenie  powyżej  2  mln  zł,  które  Gmina  musi

przeznaczyć wspólnie z właścicielem obiektu na odbudowę poniesionych strat w wyniku pożaru.

Wyjaśnił, że Gmina ma nadzieje odzyskać te środki z ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej

wykonawcy, który ten pożar spowodował, nawet jeżeli było to w sposób nieumyślny.   

Radny  Damian  Staniszewski zapytał  o  wydatki  w  dziale  750  Administracja  publiczna,  757

Obsługa długu publicznego zwiększonego o 150 tys. zł, jeśli Prezes Narodowego Banku Polskiego

ogłosi  jeszcze  wyższe  stopy  procentowe,  to  można  spodziewać  się,  że  będzie  kolejna  zmiana

budżetu i koszty obsługi Gminnego długu, będą dalej rosły?  

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  nie  potrafi

powiedzieć.  Wyjaśniła,  że  jeżeli  nic  się  nie  zmieni,  to  ta  kwota  nie  zostanie  wykorzystana,

ponieważ według obliczeń i współpracy z Bankami, kwota która jest na chwile obecną wpisana,

czyli  2,6  mln  zł  powinna  zabezpieczyć  w  pełni  kupony  odsetkowe.  Natomiast,  jeżeli  coś  się

wydarzy przez dwa miesiące, np.: przez 0,5 punktu procentowego, to te kupony odsetkowe pójdą do

góry.  

Radny Damian Staniszewski zapytał, jakie miejscowości wokół Wrześni, będzie obsługiwał nowo

zakupiony autobus elektryczny?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że autobus będzie

miał  inną  funkcje,  niż  obecnie  wykorzystywany.  Wyjaśnił,  że  będzie  to  autobus  podmiejski  a

informacja o przebiegu tras autobusu, może zostać udostępniona.

Radny Damian Staniszewski  poprosił o taką informację. Zapytał o dział 900 rozdział  90004 i

90015 w którym dołożone jest 16 tys zł, dlaczego ta kwota, jest dołożona?
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Jolanta Kościańska,  skarbnik Miasta i  Gminy Września odpowiedziała,  że są dwie umowy.

Wyjaśniła, że pierwsza umowa, jest na energię czynną, czyli zużycie, natomiast druga umowa, jest

na dystrybucję i serwis. Powiedziała, że jeżeli rośnie cena energii, to automatycznie rosną opłaty

związane z dystrybucją i serwisem.          

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  zapytał  o  pkt.  4,  czy  Gmina  posiada  zabezpieczone  środki  w

budżecie w kwocie 404.190,00 zł na zadanie utworzenia ŚDS we Wrześni przy ul. Sołtysiaka 15,

dzięki czemu zostanie utworzonych 20 miejsc dla osób z niepełnosprawnością sprzężoną oraz czy

są już jakieś oferty na prowadzenie takiego domu?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że już od dawna

we Wrzesińskim lokalnym środowisku działa grupa ludzi, która potrzebuje wsparcia. Są to osoby

dorosłe, między innymi z autyzmem oraz mające trudniejsze sytuacje życiowe. Wyjaśnił, że jest

taka możliwość, aby te osoby uzyskiwały wsparcie w formie ŚDS-iu, czyli dziennego pobytu, gdzie

prowadzone są zajęcia a po nich wracają do domu. Powiedział, że są to zadania finansowane przez

Administracje Rządową i jest to w formie zadania zleconego. Gmina na koniec roku uzyskała od

Wojewody Wielkopolskiego dotację w takiej kwocie, aby można było takich 20 miejsc stworzyć.

Forma realizacji tego zadania, będzie podobna do jadłodajni lub zapewnienia przez Gminę miejsc

noclegowych dla osób bezdomnych. Wyjaśnił, że Gmina ma obowiązek zadbać o osoby bezdomne,

szczególnie  w  okresie  zimowym.  Poinformował,  że  można  to  zlecić  podmiotom zewnętrznym,

najczęściej są to Fundacje, Stowarzyszenia, tego typu Organizacje. Powiedział, że od lat tak samo

dzieje się z noclegownią, którą prowadzi MONAR w Zielińcu z którą Gmina ma umowę, rozlicza

koszty  i  problem  rozwiązuje  się  w  ten  sposób  łatwiej.  W  podobny  sposób,  będzie  to

przeprowadzone z ŚDS-iem, głównie dla osób z dużym spektrum autyzmu. Gmina nie dokłada,

żadnych  środków  własnych,  jest  tylko  pośrednikiem  ale  jednocześnie  zlecającym,  ponieważ

decydują o tym przepisy.                    

Radny  Stanisław  Dominiczak  zapytał,  czy  jednostką  prowadzącą  pozostaje  nadal  Wojewoda

Wielkopolski a Gmina Września tylko uczestniczy?

                    

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak. Wyjaśnił, że

Wojewoda  finansuje  a  Gmina  otrzymuje  środki.  Powiedział,  że  w  formie  przeprowadzonego

konkurs, są chętni, którzy przygotowują się od miesięcy do prowadzenia takiego domu.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy na ul. Wiśniowej, Gmina posiada noclegownie?
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Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  na  ul.

Wiśniowej, nigdy nie było prawdziwej noclegowni, było to miejsce chwilowe, gdzie można było się

ogrzać zamiast w Parku na ławce. Wyjaśnił, że Gmina posiada od kilku lat umowę współpracy z

MONAR-em  w  Zielińcu,  który  jest  bardzo  dobrze  przygotowany,  z  dobrymi  warunkami.

Powiedział, że współpraca z podmiotem zewnętrznym działa i żeby tak pozostało przez długie lata.

Poinformował, że znajdują się tam obiekty komunalne, które są mieszkaniami.

Radny Maciej Baranowski  powiedział,  że jeśli Gmina planuje zakup autobusu elektrycznego i

posiada plan tras, wymagany przy złożeniu wniosku, to czy nie mógłby być on upubliczniony np.:

w Wieściach z Ratusza, aby wszyscy mieszkańcy mogli się z nim zapoznać.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał o pkt. 4 o kwotę 404.190,00 zł, czy dotyczy ona przyszłego

roku?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że bieżącego roku.

Wyjaśnił, że w tej kwocie, jest ok. 350 tys zł przeznaczone na zakup niezbędnego wyposażenia,

sprzętu, urządzeń, które potrzebne są do prowadzenia takiego miejsca, natomiast pozostała kwota

przeznaczona jest na pokrycie kosztów działalności. Rozliczenie kosztów funkcjonowania zawsze

jest „po wykonawczo”, czyli gdyby okazało się, że w np.: grudniu nie zajmie się 20 miejsc, tylko w

pierwszym miesiącu i  będzie  tylko  10 a  nie  20 uczestników, to  różnice będzie trzeba  oddać  z

powrotem Wojewodzie Wielkopolskiemu.     

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy działalność będzie prowadzona tylko w ciągu dni, czy

uczestnicy będą mogli tam nocować?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że będą to zajęcia,

tylko w ciągu dnia.               

Radny Jarosław Kowalewski  zapytał,  czy  w  ramach  tego  zadania,  będzie  także  wyżywienie,

opieka dydaktyczna, terapeuci…?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że będą terapeuci a

co do reszty nie posiada szczegółowych informacji. Wyjaśnił, że bardzo precyzyjnie uregulowane

jest to w przepisach co musi być zapewnione, co za sprzęt oraz kto ma jakie zajęcia prowadzić.   
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Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy jest przewidziany plan modernizacji energetycznej np.:

oświetlenia miejskiego, czy Gmina planuje uniezależnić się od dostawców energii oraz czy ktoś

monitoruje i kontroluje wyłączanie latarni?  

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  stawianie

nowych latarni na chwile obecną w której trwa wygaszanie części latarni ulicznych, wydaje się

absurdalne,  ale  w  ogóle  tak  nie  jest,  ponieważ  Gmina  wykonuje  to  czasowo  i  w  okresie

kryzysowym podejmuje nadzwyczajne działania. Powiedział, że co do miejsc i uwag mieszkańców,

to Gmina wszystkie zbiera i  stara się na nie reagować, co nie oznacza,  że wszystkie zgłaszane

uwagi,  są  uzasadnione.  Wyjaśnił,  że  jeżeli  Gmina  chce  rozwiązać  problem  na  lata,  to  musi

doprowadzić do tego, aby była niezależna energetycznie i sama produkowała prąd, dostosowując

produkcję do potrzeb. Gmina jest na tak za modernizacją lamp na bardziej oszczędne i czeka na

ogłoszenie naboru, który pozwoli sfinansować wymianę lamp ulicznych na ledowe w miejscach w

których funkcjonują jeszcze lampy sodowe. Poinformował, że Gmina Września należy do jednych z

założycieli klastra energetycznego i ma nadzieję poprzez współpracę tego rodzaju z firmami, które

mają takie same potrzeby oraz wiele do zaoferowania w tym temacie, jakieś korzyści dla Gminy

oraz mieszkańców uzyskać.  

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy Gmina na obecną chwile produkuje energię?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  nie,  ale  w

ramach modernizacji budynku przy ul. Batorego 8, w ramach projektu przewidziane, są również

panele i produkcja prądu na tym obiekcie jak najbardziej.                   

Radny Bogumił Kwiatkowski opuścił posiedzenie komisji wspólnych.

 

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  i

Gminy Września na lata 2022-2033.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2022-2033.
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  i

Gminy Września na lata 2022-2033.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2022-2033.

17)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w

sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

Radny Bogumił Kwiatkowski powrócił na posiedzenie komisji wspólnych.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany

uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały

w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwały

budżetowej na rok 2022.

18) Radny Damian Staniszewski omówił projekt uchwały w sprawie: zasad udzielania dotacji na

prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym do  rejestru

zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  1  głosem „za”,  5  głosami „przeciw”,  0  głosów

„wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zasad udzielania
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dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do

rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych, 3  głosami  „za”,  6  głosami

„przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”,  negatywnie zaopiniowała  projekt  uchwały  w

sprawie:  zasad udzielania dotacji  na prace konserwatorskie,  restauratorskie i  roboty budowlane

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków na terenie gminy

Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 1 głosem „za”, 6 głosami „przeciw”, 0 głosów

„wstrzymujących się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zasad udzielania

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do

rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  1  głosem  „za”,  5

głosami „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków na terenie gminy

Września.

Pkt 4

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że w treści uchwały dotyczącej skargi dane skarżącego,

czyli imię i nazwisko, są wykropkowane, natomiast w uzasadnieniu, są one wpisane. Zapytał, czy

jest to prawidłowe, czy nie i czy jest to zgodne z ustawą o ochronie danych osobowych?

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak wyjaśnił, że imię i nazwisko nie jest

chronioną daną osobową, natomiast ze względu na obecność gości, widzów itd., imię i nazwisko z

uzasadnienia zostaną usunięte.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał  o  klaster  energetyczny,  jaka jest  idea powstania oraz co

przyświeca idei tej współpracy  Gminy z takim stowarzyszeniem, czy sama nie może realizować

takich zadań?   

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  chodzi  o

współpracę różnych podmiotów, nie tylko samorządów, ale przedsiębiorców, tych którzy mają taki

sam problem z drogim prądem, tych którzy są z branży i potrafią takie problemy rozwiązywać np.:
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mogą pomóc w powstaniu instalacji fotowoltaicznej lub w jakichkolwiek innych problemach np.: z

siecią.  Wyjaśnił,  że  dzięki  tej  współpracy  oraz  wymianie  doświadczeń,  będzie  łatwiejsze

pozyskanie środków zewnętrznych. Powiedział, że takie klastry energetyczne w Polsce już działają

od kilku lat, nie ma ich dużo ale przynoszą efekty. Cała tajemnica sukcesu sprowadza się do tego,

że jeżeli nie chce się kupować drogiego prądu, to należy go samodzielnie lub przy współpracy z

kimś wyprodukować.           

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy ma to działać na zasadzie grupy „Z Nami Warto”?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że nie jest to co

lokalna  grupa  działania,  ponieważ  jest  to  inna  forma.  Wyjaśnił,  że  chodzi  o  współpracę  oraz

możliwość wspólnego pozyskiwania środków na projekty.  

Radny Jarosław Kowalewski zapytał  o  pomysł  z roku 2009 budowy Biogazowni na terenach

Oczyszczalni Ścieków, jak to wygląda na chwile obecną, czy są jakieś plany?

Tomasz  Kałużny,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  procedowany  jest

wniosek  inwestora  Austriackiego  w  sprawie  budowy  Biogazowni  we  Wrzesińskiej  Strefie

Aktywności  Gospodarczej,  procedura  jest  już  na  ukończeniu.  Wyjaśnił,  że  w  tego  rodzaju

inwestycjach najdłużej trwają formalności dokumentowe i po zakończeniu całej tej procedury, firma

przystąpi do budowy Biogazowni, która będzie produkowała prąd z produktów po rolniczych.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy jest to inwestycja komercyjna i wyprodukowany prąd

będzie sprzedawany?

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września odpowiedział, że zawsze tak jest.  

Radny  Jarosław  Kowalewski powiedział,  że  w  rozmowie  o  bilansie  energetycznym,  Karol

Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że na razie niekorzystny jest

bilans  energetyczny  Gminy  Września.  Wyjaśnił,  że  padło  pytanie,  czy  jako  Gmina  Września

produkuje na chwile obecną prąd ale okazało się że nie. Będzie produkowany na obiekcie, który

podlega modernizacji elektrycznej przy ul. Batorego 8. Powiedział, że dlatego drąży ten temat i stąd

to pytanie. Zapytał, czy jako Gmina sama będzie produkowała prąd na ul. Batorego 8 aby wszystkie

ulice były oświetlane lub chociaż część?
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Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września odpowiedział, że to co proponuje Radny,

jest to niemożliwe przy obecnych przepisach prawnych.

Radny  Jarosław  Kowalewski powiedział,  że  przy  obecnych  przepisach  prawa  można  np.:

zamontować  latarnie  z  panelem  fotowoltaicznym,  która  do  godzin  wczesnoporannych  będzie

dostarczać światło.

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września odpowiedział, że Radny nie powiedział o

takim przykładzie,  tylko  że  na  ul.  Batorego  8,  Gmina  zamontuje  panele  fotowoltaiczne i  tym

prądem będzie oświetlać ulice. Wyjaśnił, że jest to niemożliwe zgodnie z obowiązującym prawem,

między innymi jednym z wielu powodów zaistnienia klastra, jest żeby ominąć taką niedogodność.

Radny Jarosław Kowalewski powiedział, że jego pytanie dotyczyło takiego szerszego zapytania,

czyli, czy planowane są gruntowne modernizacje energetyczne.     

Tomasz  Kałużny,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  najbardziej

prawdopodobnym, jest  dalsza wymiana oświetlenia  ulicznego na energooszczędne. Wyjaśnił,  że

zamontowanie oświetlenia  ledowego w zamian obecnego sodowego, to nie  jest  duża rewelacja,

ponieważ jest to trochę poniżej 50% spadku zapotrzebowania na energię elektryczną.    

             

Pkt 5

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak,

o godz. 15:11 zamknął wspólne posiedzenie komisji.

Protokół zawiera 32 ponumerowane strony. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w biurze

Rady Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni.
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                                                                                               Przewodniczący Komisji Edukacji
                    

/-/Bogdan Nowak

Przewodnicząca Komisji Komunalno-Finansowej

/-/Dorota Szykowna

Przewodniczący Komisji Rozwoju Wsi
               

/-/Mirosław Zgoliński

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej

/-/Radosław Garbarek

Protokolant
/-/Anita Grabarek
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